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Merknadsbehandling av forslagene  
 

Navnet ditt? 

Hvilket 
linjenummer i 
utkastet gjelder 
innspillet ditt? 
(gammel 
linjenummerering) Type innspill Her kan du skrive ditt innspill 

 
 
 
Komiteens merknader 

Peter Andre 
Jensen 1 Tilleggstekst 

Fant ikke passende område i programmet, 
men foreslår at vi også tar inn litt om 
politikerlønninger, styreverv og høye 
lønninger i kommunale selskap. 
 
Tromsø SV vil: 
 
- redusere politikerlønningene generelt med 
minst 20% gjennom perioden for å komme 
nærmere det som er gjennomsnittlige 
lønninger ellers i samfunnet 
 
- kraftig redusere honorarer for å sitte i 
styrene til ulike kommunale eller kommunalt 
styrte selskap eller andre selskap eller 
virksomheter som utpekes av kommunestyret 
eller andre politiske utvalg. Honorarer i denne 
typen selskap skal som en hovedregel ikke 
overstige 1G pr/år (ca 10.000). 
 
- redusere antallet direktører med millionlønn 
i kommunale stillinger og kommunalt eide 
selskap 
 

I stor ikke tatt til følge. Følgende tekst er tatt inn «SV 
vil blant annet ivareta lokaldemokratiet ved å  
• Hindre innføring av parlamentarisme til 
erstatning for formannskapsmodellen.  
• Holde nede folkevalgtlønninger, 
møtegodtgjørelser og lederlønninger.» 
 
• I forbindelse med budsjettbehandlingen 2020 ble 

møtegodtgjørelsen redusert. Heltidsfolkevalgtes 
lønninger må ansees på et akseptabelt og har ikke 
blitt prisjustert før i 2023. Et fulltidsverv er per 
tiden omtrent kr 722 000,-. For lave godtgjørelser 
kan bidra til å forsterke hovedproblemet i 
lokalpolitikken, den store gjennomstrømningen.  

• Ingen styreverv i kommunale selskaper overstiger 
én G.  

• Komiteen ønsker ikke å omtale direktørlønninger i 
teksten. Det er enkeltdirektører som har for høy 
lønn.  

• I Tromsø kommunes reglementer tas det i dag 
utgangspunkt i grunnbeløpet i folketrygden (G) for 
utregning av folkevalgtes lønn og godtgjørelser.  

• Komiteen er uenig i at folkevalgte ikke skal sitte i 
flere styrer. Kommunens selskaper løser viktige 
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- regne politikeres lønninger, honorarer for 
tillitsverv og honorarer for styreverv etter 
grunnbeløpet i folketrygden (G) framfor etter 
stortingets eller regjeringens lønninger.  
 
- gjøre det til en hovedregel at kommunestyret 
ikke kan oppnevne egne folkevalgte politikere 
til flere enn ett honorert styreverv utover 
folkevalgte verv, for å hindre styregrossisme 
 
- kutte ut kommunens tilskudd til de politiske 
partiene. SV vil ha et system der de politiske 
partiene heller kan få godtgjort reelle 
kostnader til politisk arbeid eller aktivitet etter 
søknad. 

politiske oppgaver for Tromsøsamfunnet, og 
demokratisk kontroll ivaretas gjennom folkevalgtes 
deltakelse.  

• Komiteen ønsker å beholde den kommunale 
stemmestøtten til partiene, samt midlene som 
overføres til kommunestyregruppen for frikjøp. 
Demokrati koster penger. Administrasjonen er 
dyktig og stor, og  forholdet mellom antall 
folkevalgte og de økonomiske rammene 
folkevalgtarbeidet drives under, utgjør allerede i 
dag en demokratisk utfordring.  

Peter Andre 
Jensen 129 Tilleggstekst 

Innføre piggdekkavgift for å redusere 
svevestøvet fra biltrafikken. Inntektene fra 
avgiften skal gå til vasking av gater og andre 
tiltak for å redusere problemene knyttet til 
luftforurensing fra biltrafikken. 

Tas ikke til følge. Komiteen viser til at luftkvaliteten i 
Tromsø de seneste årene har blitt bedre og at forslaget 
ikke passer i en dyrtid rett etter innføringen av 
bompenger. Komiteen mener at forslaget ikke er 
aktuelt i den politiske koalisjonen.  

Sigrid 
Bjørnhaug 
Hammer 132 Tilleggstekst 

Presse på for at det gjennomføres et 
opprydningsarbeid i gamle reguleringsplaner, 
for å sikre at arealutnyttelsen skjer i tråd med 
dagens intensjoner i planlegginga 

Tas til følge. Plassert noe lengre ned enn foreslått.  

Peter Andre 
Jensen 141 Tilleggstekst 

Innføre forbud mot privat bruk av fyrverkeri 
innenfor bysonen. SV vil støtte opp om 
fjellfyverkeriet som et felles arrangement for 
alle. 

Tas delvis til følge. Forslaget utgjør dissensen. Halve 
komiteen ønsker å vedta forslaget. Halve komiteen 
ønsker å avvise forslaget.  

Peter Andre 
Jensen 159 Endre tekst 

For SV er det viktigste at en ny forbindelse til 
Kvaløya ivaretar nullvekstmålet, framtidig 
boligbygging innenfor bygrensen og 
beredskapsmessige hensyn. Hvorvidt det 
beste er en tunnel eller en bru er primært et 

Tas ikke til følge. Komiteen gikk for alternativ 2. 
Komiteen mener at forslaget er for åpen for tunnel, til 
tross for at sektormyndighetene har kommet med 
klare anbefalinger mot Håkøyaalternativet og all 
prosjektering om tunnelalternativet er stoppet.   
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faglig spørsmål, og SV vil derfor lytte til det 
faginstansene anbefaler som den beste 
løsningen. 

Koen van 
Greevenbroek  159 Endre tekst 

Eg vil støtta meg til det første alternativet og 
vera meir avventende i høve ny tunnel og bru. 
Dersom me skal redusera trafikken, er det lite 
naturleg å satse milliardar på ny infrastruktur 
til bilar. 

Tas delvis ikke til følge. Alternativ 2 ble valgt, da 
komiteen mener dette gjengir SVs mening best, men 
teksten ble noe endret, slik at hensynet til forbedring 
av mulighetene for gang, sykkel og kollektiv fremgår 
tydligere.   

Ida Rabben 
Trælnes 159-170 Endre tekst 

Det første tekstforslaget er jeg sterkt uenig i, 
det blir jo et større press på miljøet om du har 
flere biler som venter i kø kjempelenge 
framfor å faktisk komme seg frem og kjøre 
økonomisk hele veien. Miljøtiltak burde ikke 
være grunnlag for å ikke gjøre tiltak på 
infrastruktur som det har vært behov for i 
flere år. Det er også for tidlig å si hvor stor 
effekt bomringene har på trafikken fra og til 
kvaløya under rushtider.  
 
Jeg synes det andre tekstforslaget er bedre 
enn det første, men det er jo veldig diffust hva 
dere faktisk mener her. Sånn som jeg tolker 
det, så er det at ny infrastruktur skal bygges ut 
fra der det er størst behov. Om jeg har tolket 
det riktig så må det omformuleres, man vil jo 
at velgere faktisk skal forstå hva vi jobber mot.  

Tas til følge. Alternativ 2 ble valgt, da komiteen mener 
at dette forslaget best gjengir SVs mening.  

Koen van 
Greevenbroek  178 Tilleggstekst 

Kan det vera relevant å leggja til betre 
brøyting av sykkelvegar?  

Tas til følge. Teksten «• Bedre brøyting av gang og 
sykkelveier.» er lagt til.  

Peter Andre 
Jensen 181 Endre tekst 

Erstatte «Nå nullvekstmålet» med «Redusere 
biltrafikken med 25% innenfor bygrense-
sonen» 

Tas ikke til følge. Komiteen mener at å oppnå dagens 
mål også vil være en stor klima- og naturseier og at SV 
allerede har forpliktet seg til en definisjon av 
nullvekstmålet gjennom stortingsvedtak og bypakke-
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inngåelsen. Komiteen mener at fokuset ikke bør være 
på å overby hverandre på hvilke mål som kan oppnås, 
men på å iverksette tiltak som kan gjøre at man 
nærmer seg målene.  

Peter Andre 
Jensen 188 Tilleggstekst 

Gjøre om ordinære parkeringsplasser i 
sentrum til HC-parkeringsplasser for å 
redusere biltrafikken og øke tilgjengeligheten 
til offentlige rom for personer med nedsatt 
funksjonsevne. 

Tas til følge.  

Sigrid 
Bjørnhaug 
Hammer 192 Tilleggstekst 

Være åpen for nye muligheter som kan styrke 
delingsøkonomien også innenfor transport, 
som bildeling og ny teknologi for 
tilrettelegging av samkjøring  

Tas til følge.  

Sigrid 
Bjørnhaug 
Hammer 193 Tilleggstekst 

Oppfordre til tilrettelegging for bildeling i nye 
boligprosjekter  

Tas til følge.  

Maja Sandvik 
Lockert 249 Tilleggstekst 

Jobbe for at større deler av Tromsømarka skal 
kategoriseres som statlig sikra friluftsområde 

Tas til følge. Bynær fjære er tatt med i forslaget.  

Åsne 
Høgetveit 264 Endre tekst 

Tydeleggjere kven som skal ha kva oppgåve, 
og korleis: 
Kommunen skal samarbeide med private 
utbyggere om å etablere flere «leie-til-
eie»prosjekter for alle livsfaser, og spredt i alle 
deler av kommunen. 

Tas til følge.  

Åsne 
Høgetveit 264 Tilleggstekst 

Kommunen skal bruke forkjøpsretten i nye 
boligprosjekt og vurdere å «leie til eie»-
konsept i disse boligene. 

Tas til følge.  

Sigrid 
Bjørnhaug 
Hammer 282 Tilleggstekst 

Presse på for at det gjennomføres et 
opprydningsarbeid i gamle reguleringsplaner, 
for å bidra til å effektivisere planprosessene og 
sikre at arealutnyttelsen og utbygginga skjer i 

Tas til følge.  
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tråd med dagens intensjoner i planlegginga 
med særlig hensyn til bærekraft 

Gunhild 
Johansen flere Tilleggstekst 

Tromsø trenger flere og  varierte 
omsorgsboliger. 
 
Forslag: 
 
333 
av gode omsorgboliger med med mulighet for 
fleksibel og heldøgns omsorg for de som ikke 
lenger har helse til å bo i eget hjem. En god 
omsorgsbolig utsetter og i mange tilfeller 
minsker behovet for sykehjemsplass. 
Omsorgsboliger gir mer selvbestemmelse og 
for mange gir det bedre livskvalitet. 
 
Nytt Kvaløya Bo- og velferdssenter 
 
335 
Nye Kvaløya BOV vil være den største 
satsingen på eldreomsorg i perioden. Det skal 
være et godt sted å bo for personer med 
demenssykdom. SV er positiv til at det legges 
flere funksjoner til senteret i tillegg til 
sykehjemsplasser, omsorgsboliger og 
dagsenter. Det bør legges til rette for at 
frivillige organisasjoner skal kunne ha 
aktiviteter som kan aktivisere beboerne.  
 
339 
Å skape varierte bomiljøer med gode og mer 
kollektive boliger for eldre er også en viktig del 

• Tas til følge.  
 
 
 
 
 
• Tas til følge. 

 
 
 
 
 
 
 
• Tas til følge. 

 
 
 
• Tas til følge. 

 
 
 
 
 
 
 
 
• Tas til følge. 
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av et aldersvennlig samfunn. Ensomhet er et 
stort og økende problem blant eldre, og 
kommunen skal være positiv til initiativ som 
kommer fra private som ønsker å ta ansvar for 
egen alderdom ved å bygge kollektive boliger i 
egen regi. Det vil øke tryggheten ved å bo 
hjemme lengre, det vil sikre økt sosial kontakt 
og det vil gjøre det lettere for kommunen å 
yte hjemmetjenester når behovet oppstår. 
 
Bedre fastlegeordning og ny legevakt. 
 
Forslag:  
343 
Tromsømodellen er kommunens svar på 
fastlegekrisen. Basistilskuddet økes, det 
opprettes flere stillinger slik at flere pasienter 
får fastlege og belastningen på den enkelte 
lege reduseres. Det er egentlig et statlig 
ansvar å finansiere fastlegeordningen, men de 
statlige bidragene har ikke vært tilstrekkelig til 
å sikre nødvendig rekruttering. SV vil sørge for 
at Tromsømodellen videreføres samtidig som 
vi vil arbeide for at Staten tar større ansvar for 
at fastlegeordningen skal fungere etter 
intensjonen. 
 
Ny legevakt i Breivika skal etter planen være 
ferdig i 2027. Alternativet som er valgt, er det 
beste ut fra alle hensyn. SV vil følge opp at 
kommunen får en legevakt som ivaretar alle 
de funksjoner som en moderne legevakt skal 
ha. Ut fra tilstanden til dagens legevakt, er det 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
• Tas til følge. Imidlertid er det gjort enkelte 

endringer, der ytterligere tekst er tatt med for å få 
frem og understreke enkeltpoenger.  
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viktig at byggeprosessen ikke blir forsinket. SV 
vil også påse at legevakta bygges etter 
miljøstandarder som ivaretar våre klimamål. 
 
412 
* Støtte arbeidet med å gjøre Tromsø til et 
aldersvennlig samfunn 
 
448 
* Opprette helsestasjon for eldre i bydelene 

 
 
 
 
• Tas til følge. 

 
 
 
• Tas ikke til følge. Komiteen ønsker å få utprøvd 

ordningen på Sydspissen før det opprettes 
helsestasjoner for eldre i flere bydeler.  

 

Maja Sandvik 
Lockert 681 Endre tekst 

Endre fra "fellesskap, aktivitet, og debatt, 
glede" til "fellesskap, aktivitet, debatt og 
glede" 

Tas til følge.  

Maja Sandvik 
Lockert 805 Endre tekst 

Endre "Arbeide for at ikke prisen på 
kulturskolen skal hindre noen i å delta" med 
"Etablere moderasjonsordninger som 
søskenmoderasjon, friplass og flerfagsrabatt 
på kulturskolen for sikre at flere kan delta" 

Tas til følge. Imidlertid er forslaget gjort til et 
tilleggsforslag istedenfor et endringsforslag, slik at 
teksten som sto der i utgangspunktet beholdes.  

Maja Sandvik 
Lockert 826 Stryke tekst 

Vurdere andre større anlegg etter som 
økonomien tillater det. 

Tas til følge.  

Sigrid 
Bjørnhaug 
Hammer 829 Tilleggstekst 

I forbindelse med videreutvikling av 
utlånssentralen Turbo inkludere utstyr 
tilpasset mennesker med nedsatt 
funksjonsevne 

Tas til følge.  

Maja Sandvik 
Lockert 840 Tilleggstekst 

Etablere flere friluftstoaletter ved 
utfartssteder  

Tas til følge.  

Anne Grotnes  880 Endre tekst 

Hva menes med introduksjonskurs?  
Er det introduksjonsprogrammet, innholdet i 
det? 

Tas til følge. Det menes introduksjonsprogrammet, slik 
at dette begrepet brukes nå. Formålet med 
introduksjonsprogrammet er å gi deltakerne 
grunnleggende ferdigheter i norsk, grunnleggende 
innsikt i norsk samfunnsliv og forberede dem til arbeid 
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eller utdanning. Deltakelse i programmet gir rett til 
introduksjonsstønad. 

Anne Grotnes  884  Endre tekst 

Skal det forstås slik at det er ønskelig å 
opprette asylmottak i kommunen? Eller er det 
snakk om ivaretakelse av de enslige 
mindreårige flyktningene som blir bosatt i 
kommunen?  

Antall mottak varierer med antall mennesker som 
kommer til Norge som flyktninger. Per tiden er det 
ingen mottak i Tromsø. Det er ikke meningen å utrykke 
en mening om hvorvidt det bør være mottak i Tromsø. 
Det er statlige organer som bestemmes hvilke private 
tilbydere som får anledning til å drive mottak. Teksten 
handler bare om hvordan enslige mindreårige skal 
behandles, litt uavhengig av bosituasjon.  

Koen van 
Greevenbroek  909 Stryke tekst 

Dette er repetisjon av punket to over, og kan 
slås saman. 

Tas til følge.  

Anne Grotnes  921, 923 Endre tekst 

Næringslivet sikrer praksisplasser for 
flyktninger i Tromsø, kommunen selv er 
ganske dårlig på det.  

Tas til følge.  

Vigdis Karine 
Nordahl  950 Tilleggstekst 

SV forplikter seg til å jobbe aktivt med å få 
basen flyttet bort fra Ramsund og Tromsø 
kommune.  Vi vil heller legge de store 
cruiseskipene til havn i Ramsundet. 

Tas ikke til følge. Det første poenget fremgår av 
teksten allerede. Det andre poenget vil gi både 
klimamessige og lokalmiljømessige negative 
konsekvenser. Transporten av turister fremstår ikke 
hensiktsmessig.  

Steinar 
Eliassen  1234 Endre tekst 

1. Næring og arbeid mener jeg bør flyttes opp, 
minst som kapittel 8. 
2. Hva menes med "testsenter" i 1. tiltak 
under Fiskeri og havbruk? 
3. NN-banen bør gjentas her for å få fisken 
raskt og bærekraftig ut i markedet.  
4. Stemmer for 1. alternativ om bro til Kvaløya 
etc. Det andre mener jeg var typisk uklart 
"politikerspråk". 
 
Med hilsen Steinar Eliassen  
P. T. I Betlehem  

• Tas ikke til følge. Komiteen mener ikke at 
plasseringen av kapitler gjenspeiler kapitlet 
viktighet. Kapitlene leses for øvrig i hovedsak på 
nett og de som er interessert leser gjerne den 
delen de har kjennskap til fra før.  

• Tas til følge. Testsenter er her uklart og er fjernet.  
• Tas til følge.  
• Tas ikke til følge. Komiteen kom til at alternativ 2 i 

størst grad gjengir SVs mening i saken.  

 


